SOME FIRST COMPUTER MODELS
1. Babbage's Analytical Engine
In 1832, an English inventor and mathematician Charles Babbage was commissioned by the British government to devel​op a system for calculating the rise and fall of the tides.
Babbage designed a device and called it an analytical engine. It was the first programmable computer, complete with punched cards for data input. Babbage gave the engine the ability to per​form different types of mathematical operations. The machine was not confined to simple addition, subtraction, multiplication, or division. It had its own "memory", due to which the machine could use different combinations and sequences of operations to suit the purposes of the operator.
The machine of his dream was never realized in his life. Yet Babbage's idea didn't die with him. In 1941 a relay com​puter was built in Germany by Conrad Zuse. It was a major step toward the realization of Babbage's dream.
2.The Mark I Computer (1937-1944)
In 1944 in the United States, International Business Ma​chines (IBM) built a machine in cooperation with scientists working at Harvard University under the direction of Prof. Aiken. The machine, called Mark I Automatic Sequence-Con​trolled Calculator, was built to perform calculations for the Manhattan Project, which led to the development of atomic bomb. It was the largest electromechanical calculator ever built. It used over 3000 electrically actuated switches to control its operations. Although its operations were not controlled elec​tronically, Aiken's machine is often classified as a computer because its instructions, which were entered by means of a punched paper tape, could be altered. The computer could cre​ate ballistic tables used by naval artillery.
The relay computer had its problems. Since relays are elec​tromechanical devices, the switching contacts operate by means of electromagnets and springs. They are slow, very noisy and consume a lot of power.
НЕКОТОРЫЕ ПЕРВЫЕ МОДЕЛИ КОМПЬЮТЕРА

1. Аналитическая Машина Бэббиджа

В 1832 году английский изобретатель и математик Чарльз Бэббидж был призван британским правительством создать систему расчёта приливов и отливов.

Бэббидж создал устройство и назвал его аналитической машиной. Это был первый программируемый компьютер, дополненный перфокартами для ввода данных. Бэббидж наделил машину способностью производить различные типы математических операций. Функционал машины не сводился к всего лишь сложению, вычитанию, умножению и делению. В ней была собственная «память», в соответствии с которой машина могла использовать различные сочетания и последовательности операций, необходимые оператору.

Машина его мечты так и не была создана при жизни Бэббиджа. Однако его идеи не умерли вместе с ним. В 1941 году компьютер на реле был создан в Германии Конрадом Цузе. Это был большой шаг на пути осуществления мечты Бэббиджа.

2. Компьютер Марк I.

В 1944 году в США International Business Machines (IBM) создали машину в сотрудничестве с учёными, работавшими в Гарвардском Университете под началом профессора Айкена. Машина, названная Марк I: автоматический вычислитель, управляемый последовательностями, была построена, чтобы производить вычисления для Манхэттенского проекта, который привёл к созданию атомной бомбы. Это была крупнейшая электромеханическая вычислительная машина из когда-либо построенных. На ней было свыше 3000 переключателей, приводимых в действие электрически, для контроля её работы. Хотя операции не контролировались электронно, машину Айкена часто классифицируют как компьютер, потому что инструкции, которые вводились посредством перфокарты, можно было менять. Компьютер мог создавать баллистические таблицы, используемые морской артиллерией.

У релейного компьютера были свои недостатки. Поскольку реле – электромеханические устройства, – переключение контактов осуществлялось посредством электромагнитов и пружин. Реле медленные, очень шумные и потребляют очень много энергии.
STORAGE UNITS
Computer system architecture is organized around the pri​mary storage unit because all data and instructions used by the computer system must pass through primary storage. Our dis​cussion of computer system units will begin with the functions of the primary and secondary storage units. This leads to the examination of the central processing unit and from there to the consideration of the input and output units. Therefore, the se​quence in which we'll describe the functional units of a digital computer is: 1) storage units, primary and secondary; 2) cen​tral processing unit; 3) input and output units.
As you know, there are primary and secondary storage units. Both contain data and the instructions for processing the data. Data as well as instructions must flow into and out of primary storage.
Primary storage is also called main storage or internal stor​age. The specific functions of internal storage are to hold (store): 1) all data to be processed; 2) intermediate results of process​ing; 3) final results of processing; 4) all the instructions required for ongoing process.
 Another name for primary storage is mem​ory, because of its similarity to a function of the human brain. However, computer storage differs from human memory in im​portant respects. Computer memory must be able to retain very large numbers of symbol combinations, without forgetting or changing any details. It must be able to locate all its contents quickly upon demand.

УСТРОЙСТВА ХРАНЕНИЯ
Архитектура компьютерной системы построена вокруг главного устройства хранения, поскольку вся информация и инструкции должны проходить через основное хранилище. Наше обсуждение устройств компьютера начнётся с обсуждения функций первичного и вторичного устройств памяти. Это приводит к изучению центрального процессора и к различению устройств ввода и вывода. Таким образом, порядок, в котором мы будем изучать функциональные единицы цифрового вычислительного устройства, следующий: 1) первичные и вторичные устройства хранения; 2) центральный процессор; 3) устройства ввода и вывода.

Как вы знаете, есть первичные и вторичные устройства вывода. И те, и другие содержат информацию и инструкции для её обработки.

Первичное устройство хранения также называется основным или внутренним. Особая функция внутреннего устройства хранения – хранить 1) всю информацию, которая должна быть обработана; 2) промежуточные результаты обработки; 3) конечные результаты обработки; 4) все инструкции, необходимые для происходящих процессов.

Другое название внутреннего хранилища – память, поскольку его функции похожи на функции человеческого мозга. Однако, цифровое хранилище компьютера отличается от человеческого мозга в важном отношении. Память компьютера должна сохранять огромные количества символьной информации, не забывая и не меняя детали. Она должна быть способна быстро обнаружить нужную информацию по запросу.
